

Monday, 24th February, 1834.—Four o'clock, P. M.

Lundi, 24 Février 1834.—Quatre Heures, P. M.

Montreal  
Events of 21st  
May, 1832.

**ORDERED**, That Mr. Dennis Murray, of Montreal, Merchant, be summoned to attend before the Committee of the whole House appointed to examine by Evidence into the Events connected with and which led to the interference of an armed Military Force at the late Election of a Representative for the West Ward of Montreal, on Monday, the third of March next.

*Ordered*, That Augustin Norbert Morin, Esquire, a Member of this House, be heard in his place, before the Committee of the whole House appointed to examine by Evidence into the Events connected with and which led to the interference of an armed Military Force at the late Election of a Representative for the West Ward of Montreal, on Wednesday next.

Leave of absence.

*Ordered*, That Austin Cuvillier, Esquire, have leave to absent himself from this House until Monday next, on urgent business.

Highways and  
Bridges Bill re-  
ported, and read  
the first time.

Mr. Neilson, from the Special Committee to whom was referred the Resolution of this House, of the 22nd January last, to wit: "That it is expedient to alter and amend certain provisions of the Acts now in force for making, altering and repairing the Highways, Roads and Bridges in this Province," with power to report by Bill or otherwise, presented to the House, a Bill to amend a certain Act therein mentioned, and to make further provision for making, altering and repairing Highways and Bridges; and the same was read the first time, and ordered to be read a second time to-morrow.

Cap Rouge  
Bridge Bill  
passed.

An engrossed Bill to authorize the Inhabitants of the Parishes of *St. Augustin* and *Ste. Foi* to build a Bridge over the *Cap Rouge* River, was read the third time.

*Resolved*, That the Bill do pass:

*Ordered*, That Mr. Huot do carry the said Bill to the Legislative Council, and desire their concurrence.

Address respec-  
ting grants of  
Land to Militia  
Officers and  
Men.

*Resolved*, That an humble Address be presented to His Excellency the Governor in Chief, setting forth:— That it hath been represented to this House by Petition, and ascertained by evidence, that a great number of Officers and Men who served in the Select and Embodied Militia during the last War with the *United States*, had, before the first day of August, 1830, obtained Location Tickets for Lands to be granted to them, as a remuneration for their services during the said War, but have not since been able to obtain Patents for such Lands, although they declared themselves ready to perform the conditions on which they were promised before the period before mentioned. That a great number of Officers and Men who served in the said Militia during the said War, had, before the said first of August, obtained Location Tickets for Lands on which they were unable to perform the settling duties, on account of the great distance of such Lands from their homes; of the great expense of clearing such Lands, and of their inability at the time to meet such expenses, though they would now be ready to perform the said duties, if the forfeiture or escheat of the said Lands was not more rigorously enforced than that of the Lands belonging to certain Public Functionaries who possess immense tracts without having yet performed the conditions on which they were granted. That other Officers and Men who served in the said Militia at the time aforesaid, applied for Lands before the said first day of August, 1830, and have even made the required disbursements, at the different Offices, but have never hitherto been able to obtain Lands. That others who served in the said Militia at the

**ORDONNE**, Que M. Dennis Murray, de Montréal, Marchand, soit sommé de comparaître devant le Comité de toute la Chambre, nommé pour s'enquérir, par l'Audition de Témoins, sur les Evénemens liés et qui ont conduit à l'intervention d'une Force Militaire Armée, à la dernière Election d'un Représentant pour le Quartier Ouest de Montréal, Lundi le trois Mars prochain.

*Ordonné*, Qu'Augustin Norbert Morin, Ecuyer, Membre de cette Chambre, soit entendu à sa place, Mercredi prochain, devant le Comité de toute la Chambre, nommé pour s'enquérir, par l'Audition de Témoins, sur les Evénemens liés et qui ont conduit à l'intervention d'une Force Militaire Armée, à la dernière Election d'un Représentant pour le Quartier Ouest de Montréal.

*Ordonné*, Que Austin Cuvillier, Ecuyer, ait la permission de s'absenter de cette Chambre, jusqu'à Lundi prochain, pour des affaires urgentes.

M. Neilson, du Comité Spécial auquel a été référée la Résolution de cette Chambre du 22 Janvier dernier, savoir: "Qu'il est expédient de changer et amender certaines dispositions des Actes actuellement en force, pour faire, changer et réparer les Chemins et Ponts en cette Province," avec pouvoir de faire rapport par Bill ou autrement, a présenté à la Chambre un Bill pour amender un certain Acte y mentionné, et qui pourvoit à de nouvelles dispositions pour ouvrir, changer et réparer les Grands Chemins et Ponts, lequel a été lu pour la première fois, et ordonné d'être lu une seconde fois, demain.

Un Bill grossoyé pour autoriser les Habitans des Paroisses de *St. Augustin* et *Ste. Foi*, à bâtir un Pont sur la Rivière du *Cap Rouge*, a été lu pour la troisième fois.

*Résolu*, Que le Bill passe.

*Ordonné*, Que M. Huot porte le dit Bill au Conseil Législatif, et demande son concours.

*Résolu*, Qu'il soit présenté une humble Adresse à Son Excellence le Gouverneur en Chef, représentant: Qu'il a été exposé à cette Chambre, par Pétition, et confirmé par témoignages, qu'un grand nombre d'Officiers et Miliciens, qui ont servi dans la Milice d'Elite et Incorporée, durant la dernière Guerre avec les *Etats-Unis*, avaient obtenu, avant le premier jour d'Août 1830, des Billets de Location de Terres qui devaient leur être accordées, comme rémunération des services qu'ils ont rendus pendant la dite Guerre, mais qu'ils n'ont pu obtenir depuis de Patentes pour ces Terres, quoiqu'ils se soient déclarés prêts à remplir les conditions auxquelles elles ont été promises avant l'époque ci-dessus mentionnée. Qu'un grand nombre d'Officiers et Miliciens qui ont servi dans la dite Milice, durant la dite Guerre, avaient obtenu avant le dit premier jour d'Août, des Billets de Location de Terres, sur lesquelles il leur a été impossible d'exécuter les conditions d'établissement, à cause de la grande distance de ces Terres de leurs demeures; des grandes dépenses que cause le défrichement de telles Terres, et parcequ'ils n'étaient pas en état de faire ces dépenses, quoiqu'ils seraient prêts maintenant à exécuter les dites conditions, si le droit de forfeiture ou *escheat* des dites Terres n'était pas mis en force, avec plus de rigueur contre eux que contre certains Fonctionnaires Publics, qui possèdent des étendues immenses de Terres, et qui n'ont pas encore rempli les conditions auxquelles elles ont été accordées. Que d'autres Officiers et Miliciens qui ont servi dans la dite Milice, au temps susdit, ont demandé des Terres avant le dit premier jour d'Août 1830, et ont payé même les frais nécessaires aux différens Bureaux, mais n'ont ja-

Evénemens à  
Montréal, du 21  
Mai 1832.

Congé d'Ab-  
sence.

Bill concernant  
les Chemins et  
Ponts, rapporté,  
et lu la pre-  
mière fois.

Bill du Pont du  
Cap-Rouge,  
passé.

Adresse au sujet  
d'Océris de  
Terres aux Offi-  
ciers de Milice  
et Miliciens.